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Som alla vet genomlider 
energitorvbranschen just 
nu en svår tid med höga 

priser på utsläppsrätter och en 
stor osäkerhet om framtiden. 
NUTEK, Naturvårdsverket, 
Energimyndigheten och Insti-
tutet för tillväxtpolitiska studier 
fick den 24 november i uppdrag 
att utreda torvens situation och 
göra en delrapportering till re-
geringen den 1 februari. 

Delrapporteringen som sked-
de blev dock en besvikelse ef-
tersom den inte innehöll några 
konkreta förslag. Arbetet kom-
mer dock att bedrivas under vå-
ren för att slutligt redovisas den 
1 juni. Från branschens sida har 
vi följt detta arbete på mycket 
nära håll och kommer att fort-
sätta föra en kontinuerlig dialog 
med verken. 

Samtidigt som detta utred-
ningsarbete lunkar vidare hål-
ler energitorvbranschen på att 
försvinna och just nu går det 
snabbt.

Från NUTEKs sida säger man 
att torvbranschen inte märks ur 
ett riksperspektiv, men jag kan 
försäkra att effekterna är fullt 
märkbara utanför Stockholm. 
Medan behovet av biobränslen 
och hållbara inhemska bränslen 
behövs mer än någonsin tidigare 
förefaller det som om man stil-

latigande åser den svenska ener-
gitorvbranschen gå under. 

Torvbranschen har redovisat 
hur vi är beredda att ställa om 
det svenska energitorvbruket 
mot sådana torvmarker som ge-
nom mänsklig dikning redan i 
dag släpper ifrån sig koldioxid 
till atmosfären. Det är inga små 
mängder, de uppskattas totalt 
sett till lika mycket koldioxid år-
ligen som hela transportsektorn 
i Sverige. Denna handlingslinje 
har noterats av regeringen och 
accepteras av myndigheterna. 
Om den fullföljs innebär den 
enligt Naturvårdsverket min-
dre konflikter med den biolo-
giska mångfalden. Vår strategi 
innebär att vi i framtiden an-
vänder torven innan den ändå 
kommer att oxideras bort till 
atmosfären.

Genom att skörda torven kan 
vi dock ersätta fossila bränslen 
och på det sättet utgöra ett vik-
tigt komplement till trädbräns-
len. Om vi därtill planerar och 
genomför efterbehandling på 
ett bra sätt får vi snabbt igång 
upptaget av kol igen vilket ytter-
ligare förbättrar torvens klimat-
prestanda. Det underlag vi har 
redovisat bygger på utredningar 
som har genomförts tillsam-
mans med Energimyndigheten 
och Naturvårdsverket. 

Vi tycker att det nu kan vara 
lämpligt för regeringen att ta 
konkreta initiativ. En åtgärd 
som skulle kunna göras snabbt 
är att i Bryssel redovisa och dis-
kutera läget rörande torvbruket. 
Vi är medlemmar i unionen och 
borde kunna påräkna ett positivt 
bemötande om vi kan ta med oss 
ett vetenskapligt solitt underlag 
och en tydlig strategi för vad vi 
vill uppnå. Tidpunkten kunde 
vara sämre vald. Ordföranden 
i  kommissionen planerar näm-
ligen själv inom kort att lägga 
fram en grönbok som i prakti-
ken innebär att unionen skapar 
en sammanhållen energipolitik. 
En viktig fråga i sammanhanget 
är att öka användningen av en-
ergikällor som är inhemska och 
hållbara. Samtidigt arbetar Pers-
sons kommission med att ersätta 
fossila bränslen som olja. 

Torvbranschen frågar sig om 
den svenska energipolitiken har 
råd att inte använda torv i fram-
tiden. Det är konkreta signaler 
som branschen behöver mer än 
annat – vid sidan om f ler ut-
redningar behöver vi också mer 
handling. Visa de ca 2 000 vars 
jobb äventyras i torvbranschen 
att regeringen bryr sig om deras 
framtid.

Magnus Brandel, vd, Svenska 
Torvproducentföreningen

Pelletspanna på 
Bråtenskolan

Bråtenskolan är idag Karl-
skoga kommuns största 

oljeförbrukare. På ett år gör 
den av med 61 kubikmeter 
olja. Kommunstyrelsen har 
beslutat att satsa 4,8 miljoner 
på en biobränslepanna. Får 
kommunen statsbidraget stan-
nar kostnaden på 3,4 miljoner 
kronor. 

Havre och pellets ska 
värma Götlunda

Under vecka elva kommer 
den nya biobränslepan-

nan i Götlunda att tas i bruk. 
Det är något senare än vad 
Arboga kommun först hoppats. 
Idag används omkring 100 
kubikmeter olja årligen för att 
värma upp Götlunda skola och 
äldreboendet Götgården. Där-
för investerar nu Arboga kom-
mun närmare sex och en halv 
miljon kronor på den nya pan-
nan som drivs med havre eller 
pellets. 

Halm istället för 
olja i Tumbo

Besparingen väntas bli 
250 000 kronor per år. 

Bredvid pannan står tre acku-
mulatortankar som tillsammans 
rymmer 120 kubik. De är fyllda 
med vatten som värms upp och 
via kulvertar sprids sedan vär-
men in i den jättelika anlägg-
ningen för kycklingproduktion 
på 6 000 kvadratmeter. 

Miljödomstolen 
dryftade Talloil

I december samlades miljö-
domstolen i Sorunda försam-

lingshem för att hålla huvud-
förhandling i målet om Talloils 
verksamhetstillstånd. Talloil 
Stora Vika Biobränsle AB vill 
nu starta en storskalig hantering 
av biobränslen i Stora Vika, 
och för detta behöver företaget 
miljödomstolens tillstånd. 

Energitorv riskerar utraderas

Nutek har på regeringens 
uppdrag analyserat förut-

sättningarna för en utveckling 
av torvbruket i Sverige. Uppdra-
get har genomförts tillsammans 
med Energimyndigheten, Na-
turvårdsverket och Institutet för 
tillväxtpolitiska studier (ITPS). 
Den del av branschen som gör 
bränsletorv är hårt pressad och 
riskerar i det närmaste att utra-
deras, säger Nutek. Problem or-

sakas primärt av handeln med 
utsläppsrätter inom EU. Torven 
klassas som ett fossilt bränsle 
vilket innebär att bränslekostna-
derna för konsumenterna blir för 
höga. Den svenska energitorven 
är dessutom utsatt för hård kon-
kurrens från import.

Att ompröva torvens klassning 
som fossilt bränsle kan först vara 
möjligt på sikt. För detta krävs 
dock omfattande analyser. Dessa 

analyser måste sedan förmå EU 
och FN:s klimatpanel att om-
pröva klassningen. Utredningen 
lämnar sin slutrapport den för-
sta juni där bland annat dessa 
frågor utvecklas vidare.

Nutek vill inte införa särskil-
da statliga åtgärder för att trygga 
torvbranschens fortlevnad. Nu-
tek hänvisar istället till etable-
rade regionala stödsystem, från  
länsstyrelserna och Nutek.

Nutek säger nej till subventioner av torvproduktion




